
Rada Gminy Białośliwie 

Radni 

Protokół nr II.2024 

II Sesja w dniu 16 maja 2024. Obrady rozpoczęto 16 maja 2024 o godz. 11:00, a zakończono 

o godz. 12:37 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

Obecni: 

1. Janusz Betański 

2. Krystyna Brągiel 

3. Mirosław Burzyński 

4. Tomasz Furman 

5. Mateusz Kabatek 

6. Maria Kozak 

7. Teresa Rożniatowska-Gwizdowska 

8. Agnieszka Rybak 

9. Rafał Ryś 

10. Krzysztof Sonnenberg 

11. Piotr Strojek 

12. Joanna Suska 

13. Rafał Szweda 

14. Dawid Tatera 

15. Ryszard Wolny 

1. Otwarcie posiedzenia. 

 

II sesję Rady Gminy Białośliwie otworzył i przewodniczył temu posiedzeniu Przewodniczący 

Pan Dawid Tatera 

 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Przewodniczący stwierdził, że w sesji uczestniczy 14 radnych, na 15-stu ustawowego składu  



w związku z tym posiedzenie jest prawomocne. 

Następnie Przewodniczący powitał wszystkich obecnych: radnych, Wójta Panią Ilonę 

Zwierzykowską oraz pozostałe osoby uczestniczące w posiedzeniu.  

Po czym poinformował, że obrady Rady Gminy Białośliwie są rejestrowane za pomocą 

urządzeń nagrywających dźwięk i obraz. Klauzula informacyjna dotycząca przetwarzania 

danych osób uczestniczących w obradach jest zamieszczona na drzwiach sali obrad.   

W związku z tym zaznaczył, że każda osoba zainteresowana udziałem w obradach sesji Rady 

Gminy Białośliwie powinna zapoznać się z treścią tej informacji.  

Ponadto poprosił o zachowanie przepisów dotyczących ochrony danych osobowych podczas 

wypowiedzi i prezentacji. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Lista obecności gości stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący poinformował, że porządek obrad został  radnym doręczony elektronicznie  

w aplikacji e Sesja oraz podany do wiadomości na stronie BIP gminy oraz na tablicach ogłoszeń 

na terenie gminy.  

Zapytał czy ktoś z Państwa radnych chce złożyć wniosek o uzupełnienie lub zmianę porządku 

obrad? Do porządku obrad wniosków nie zgłoszono.  

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu LXIX sesji. 

5. Powołanie sekretarza obrad. 

6. Wystąpienie zaproszonych gości. 

7. Powołanie stałych komisji Rady Gminy Białośliwie. 

8. Ustalenie wynagrodzenia dla Wójta Gminy Białośliwie. 

9. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania  

uchwał Rady. 

10. Informacja Przewodniczącego i radnych o działaniach 

podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

11. Wolne głosy i informacje. 



12. Zakończenie obrad 

4. Przyjęcie protokołu LXIX sesji. 

Przewodniczący poinformował, że do protokołu LXIX - 69 sesji z dnia 23 kwietnia 2024 r. nie 

wpłynęła żadna uwaga. Zapoznał się z protokołem Sesji, stwierdził, że odzwierciedla on 

przebieg Sesji i zarekomendował i jego przyjęcie go bez odczytania. Radni nie wnieśli żadnych 

uwag. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcia protokołu LXIX sesji 

  

Wyniki głosowania 

 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, Maria Kozak, Teresa 

Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Rafał Ryś, Krzysztof Sonnenberg, Piotr 

Strojek, Joanna Suska, Rafał Szweda, Dawid Tatera, Ryszard Wolny 

NIEOBECNI (1) 

Mirosław Burzyński 

 

Protokół z LXIX sesji z dnia 30 kwietnia 2024 r. został przyjęty jednogłośnie. 

 

5. Powołanie sekretarza obrad. 

Przewodniczący poinformował, że zgodnie z § 29 ust. 3 Statutu Gminy Białośliwie Rada na 

wniosek Przewodniczącego może powołać spośród radnych Sekretarza obrad i powierzyć mu 

prowadzenie listy mówców, rejestrowanie zgłoszonych wniosków, obliczanie wyników 

głosowania jawnego, sprawdzanie quorum oraz wykonywanie innych czynności o podobnym 

charakterze m.in. wnioskowanie o przyjęcie protokołu sesji. Zaproponował zachowanie zasady 

dotychczas stosowanej przy wskazywaniu spośród radnych kandydata na sekretarza obrad, tzn. 

według kolejności alfabetycznej. W związku z powyższym stwierdził, że sekretarzem obrad 



dzisiejszej sesji jest Radny Pan JANUSZ BETAŃSKI.  Poprosił Sekretarza obrad o zajęcie 

miejsca przy stole prezydialnym. 

6. Wystąpienie zaproszonych gości. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś z zaproszonych Państwa na II Sesję Rady Gminy Białośliwie 

zechce zabrać głos? 

Pan Krzysztof Stepnowski pogratulował wyboru nowej Radzie, Pani Wójt. Życzył, aby 

wszystko układało się pozytywnie  

Krzysztof Stepnowski przedstawił skład osobowy Rady Powiatu: 

Starosta Pan Rafał Zdzierela 

Wicestarosta Pan Stefan Kowala 

Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Karwacka 

Przewodniczący Pan Dawid Tatera odpowiedział, że liczy na ścisłą współpracę między Gminą 

Białośliwie, a Powiatem.  

 

7. Powołanie stałych komisji Rady Gminy Białośliwie. 

Przewodniczący oznajmił, że mając na uwadze przepis § 92 ust. 1 i 2 Statutu Gminy 

Białośliwie, zgodnie z którym: ”powstanie klubu musi zostać niezwłocznie zgłoszone 

Przewodniczącemu. W zgłoszeniu podaje się: nazwę klubu, listę członków, imię i nazwisko 

przewodniczącego klubu” - zwrócił się z zapytaniem, czy powstały takie kluby radnych  

w obecnej kadencji? Stwierdził, że nie zgłoszono żadnego wniosku dotyczącego powstania 

klubu radnych, wobec tego przeszedł do powołania komisji stałych.  

Poinformował, że zgodnie z §14 ust. 1 Statutu Gminy Białośliwie rada powołuje następujące 

stałe komisje, określając jednocześnie ich skład osobowy: 

1/ Rewizyjną, 

2/ Inicjatyw, Planowania i Finansów 

3/ Spraw Społecznych i Gospodarczych 

4/ Skarg, Wniosków i Petycji, 

Statut Gminy w § 14 ust. 2 stanowi, iż w skład komisji wchodzą: Przewodniczący, Zastępca 

Przewodniczącego oraz 3 członków. 



Limit osobowy określony w ust. 2 nie dotyczy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji,  

z zastrzeżeniem, iż liczba członków tych komisji nie może być mniejsza niż 3 osoby (ust. 3). 

Przewodniczącego komisji i jego zastępcę komisja wybiera ze swego grona (ust. 4). 

Radny może być członkiem najwyżej 1 z komisji stałej wymienionej w ust. 1 pkt 1,2,3   

(ust. 5). 

Zgodnie z wcześniejszymi ustaleniami z Radnymi Rady Gminy Białośliwie odczytał listę 

ustalonych składów komisji. Następnie zapytał czy Pan/Pani Radna podtrzymuje swoją 

deklarację: 

 

KOMISJA REWIZYJNA 

- Brągiel Krystyna 

- Rożniatowska-Gwizdowska Teresa 

- Strojek Piotr 

- Ryś Rafał 

- Furman Tomasz 

 

Komisja Inicjatyw, Planowania i Finansów 

- Wolny Ryszard 

- Kabatek Mateusz 

- Tatera Dawid 

- Rybak Agnieszka 

- Szweda Rafał 

 

Komisja Spraw Społecznych i Gospodarczych 

- Kozak Maria 

- Suska Joanna 

- Betański Janusz 

- Sonnenberg Krzysztof 

- Burzyński Mirosław 

 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji 

- Rybak Agnieszka 

- Burzyński Mirosław 

- Furman Tomasz 



 

Wszyscy wyrazili wolę podtrzymania deklaracji. Wobec powyższego przystąpiono do 

głosowania nad projektem uchwały Rady Gminy Białośliwie z dnia 16 maja 2024 r. w sprawie 

powołania stałych Komisji wraz z załącznikiem, w którym umieszczono wykaz komisji i ich 

składy osobowe podane wyżej. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

powołania stałych komisji Rady Gminy Białośliwie. 

  

Wyniki głosowania 

 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (14) 

 

Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, Maria Kozak, Teresa 

Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Rafał Ryś, Krzysztof Sonnenberg, Piotr 

Strojek, Joanna Suska, Rafał Szweda, Dawid Tatera, Ryszard Wolny 

NIEOBECNI (1) 

 

Mirosław Burzyński 

Uchwała nr II.3.2024 w sprawie powołania stałych komisji Rady Gminy Białośliwie została 

podjęta jednogłośnie. 

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

8. Ustalenie wynagrodzenia dla Wójta Gminy Białośliwie. 

Przewodniczący oznajmił, że ustalanie wynagrodzenia dla wójta, należy do wyłącznej 

właściwości rady gminy o czym stanowi art. 18 ust. 2 pkt 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku 



 o samorządzie gminnym oraz art. 8 ust. 2 ustawy o pracownikach samorządowych. W związku 

z wyborem w dniu 7 kwietnia 2024 roku Pani Ilony Zwierzykowskiej na Wójta Gminy 

Białośliwie i objęciem przez Panią Wójt w dniu 7 maja 2024 roku obowiązków Wójta Gminy 

Białośliwie, należy podjąć uchwałę w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Pani Wójt. 

Zapytał czy Państwo Radni mają propozycję dotyczącą ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy 

Białośliwie? 

Radny Pan Rafał Ryś  zaproponował, aby pozostawić wynagrodzenie na takim samym 

poziomie jak poprzedniego Wójta. Argumentacja jest następująca. Kompetencje, które 

związane są od dłuższego czasu z pracą poprzez swoje poprzednie stanowisko pracy, czyli 

praca w samorządzie. Druga kwestia, że to wyborcy obecną Panią Wójt wybrali. Przejmuje 

gminę z jej plusami i minusami, więc powinna przejść z wynagrodzeniem, które miał poprzedni 

Wójt.  Najważniejsza kwestia, że Pani Zastępca Wójta czy Pani Skarbnik mają najwyższe 

wynagrodzenie i może dojść do sytuacji, że w związku z dwoma progami podatkowymi na 

koniec roku okaże się przy kwocie netto, że będzie to pensja porównywalna albo mniejsza jak 

ma Pani Skarbnik czy Zastępca Wójta.   

Głosowano w sprawie: 

 

Wniosek radnego P. Rafała Ryś - ustala się wynagrodzenie miesięczne dla Wójta Gminy 

Białośliwie, w następującej wysokości: 1) wynagrodzenie zasadnicze – 10 250 PLN 2) dodatek 

funkcyjny – 3 150 PLN 3) dodatek specjalny w wysokości 30% łącznego wynagrodzenia 

zasadniczego i dodatku funkcyjnego – 4 020 PLN . Łączna kwota 17.420 zł 

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 11, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (11) 

Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, Maria Kozak, Teresa 

Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Rafał Ryś, Piotr Strojek, Dawid Tatera, 

Ryszard Wolny 



 

PRZECIW (2) 

Krzysztof Sonnenberg, Joanna Suska 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Rafał Szweda 

 

NIEOBECNI (1) 

Mirosław Burzyński 

Propozycja Radnego Pana Rafała Rysia została przyjęta. Przewodniczący odczytał uchwałę nr 

II.4.2024 w sprawie ustalenia miesięcznego wynagrodzenia dla Wójta. Przystąpili do 

głosowania nad projektem uchwały Rady Gminy Białośliwie z dnia 16 maja 2024 r. w sprawie 

ustalenia wynagrodzenia dla Wójta Gminy Białośliwie. 

Głosowano w sprawie: 

 

Ustalenia wynagrodzenia dla Wójta Gminy Białośliwie. 

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (12) 

Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, Maria Kozak, Teresa 

Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Rafał Ryś, Piotr Strojek, Joanna Suska, Dawid 

Tatera, Ryszard Wolny 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Krzysztof Sonnenberg, Rafał Szweda 

 

NIEOBECNI (1) 



 

Mirosław Burzyński 

 

Uchwała nr II.4.2024  w sprawie ustalenia wynagrodzenia miesięcznego dla Wójta Gminy 

Białośliwie została podjęta. 

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

9. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania  

uchwał Rady.  

Sprawozdanie z działalności Wójta oraz sprawozdanie z wykonania uchwał radni otrzymali 

drogą elektroniczną.  

Wójt Ilona Zwierzykowska podziękowała za wyraz uznania w postaci uchwalenia 

wynagrodzenia. Uważa, że jest jak najbardziej adekwatne do obowiązków wykonywanych na 

tym stanowisku związanych z działalnością Gminy jak również wszystkich dodatkowych 

zadań. Jeśli wolą mieszkańców jest, aby odczytywać sprawozdanie na sesji to jest jak 

najbardziej za. 

Przewodniczący poprosił Panią Wójt o odczytanie sprawozdania. Ponadto Pani Wójt zrobiła 

wizję lokalną w obecności kierownika. Miało to miejsce wczoraj, bo pojawiają się zgłoszenia 

mieszkańców odnośnie dróg. Są również sugestie i taka wizja lokalna pozwoliła ocenić jej czy 

faktycznie muszą być podjęte jeszcze jakieś działania. Drogi są w bardzo dobrym stanie i nie 

wygląda to najgorzej. W drugiej połowie roku znajdzie się dodatkowe fundusze, bo potrzeba 

dbania o drogi jest niezbędna.  

Radny Pan Krzysztof Sonnenberg zapytał na jakim etapie jest przygotowanie do remontu dachu 

na kościele Białośliwie i Krostkowo, czy w ogóle są rozmowy między gminą a parafiami? 

Pani Wójt odpowiedziała, że jest to na etapie dotacji. Myśli, że w miesiącu czerwcu powinna 

być uchwała w zakresie udzielenia tej dotacji. Obowiązek wyłonienia wykonawcy spoczywa 

na Proboszczach poszczególnych parafii. Na pewno Rada Gminy przystąpi do podjęcia 

uchwały, następnie proboszczowie będą mogli podjąć odpowiednie kroki celem uzyskania tych 

środków i wyłonienia wykonawcy.  

Pani Wójt powiedziała, że jeżeli chodzi o parafię w Krostkowie to takie rozmowy na pewno są 

prowadzone. Nie rozmawiała jeszcze z proboszczem parafii Białośliwie, poczyni to 

niezwłocznie. Nie wie czy były prowadzone rozmowy z poprzednim włodarzem  



Radny Pan Mateusz Kabatek zapytał czy doszły do urzędu informacje odnośnie awarii sieci 

wodociągowej w Krostkowie, jak to wygląda aktualnie? Są gospodarstwa, które  nie mają 

dostępu do wody.  

Pani Wójt odpowiedziała, że dotarły do niej takie informacje i m.in. wczorajsza wizja lokalna 

oceny stanu dróg, była podyktowana również tym, że taka awaria została zgłoszona. Były 

podjęte prace celem ustalenia czy ta awaria nie występuje w dwóch punktach. Zostały 

poczynione wykopy. Jeżeli nie potwierdzi się, to prawdopodobnie występują ubytki wody 

poprzez częste korzystanie mieszkańców z uwagi na temperatury, które panują. Chodzi o górną 

część Krostkowa. W przypadku  nie potwierdzenia trzeba będzie podjąć stosowne działania, 

aby rolnych dostarcza beczkę z wodą, z której mieszkańcy mogą korzystać  

w gospodarstwach. Pracownicy Referatu Gospodarczego w momencie, gdy wpłynęło to 

zawiadomienie niezwłocznie przystąpili do prac.  

Radna Pani Krystyna Brągiel zadała pytanie ze sprawozdania dotyczące uzupełniania masą 

bitumiczną w asfalcie na drogach gminnych. Bardzo jej przykro, że akurat drogi z tymi 

ubytkami zostały pominięte w Nieżychowie. Nie wie dlaczego nikt tego nie zauważył, jest to 

okres dwóch lat głównie przy zjazdach z drogi powiatowej na drogę gminną. W zeszłym roku 

była nadzieja, że dojdzie do inwestycji zagospodarowania przestrzeni na tak zwanym rynku. 

Można było poczekać i nie uzupełniać tych ubytków, bo będzie inwestycja. Niestety 

przeciągnęło się to w czasie i przeciąga dalej. Czarna wizja radnej, że jeżeli nie ogłosi się 

przetargu do końca czerwca to trzeba te środki oddać. Jest to duża kwota i uważa, że inwestycja 

powinna zostać zrealizowana.   

Pani Wójt oznajmiła, że termin graniczny ogłoszenia przetargu upływa 21go czerwca br. Kwota 

dofinansowania jest faktycznie wysoka.  Dokumentacyjnie w zakresie realizacji inwestycji 

drogowej urząd jest przygotowany.  Problemy dot. sieci wodociągowej i wpisania do rejestru 

zabytków kolejki wąskotorowej. Szukane rozwiązanie, aby nie utracić tego dofinansowania  

i zrealizować inwestycję.  Jeżeli chodzi o uzupełnienie masą bitumiczną to nie była jej decyzja. 

Nie jest w stanie w tak krótkim okresie po objęciu stanowiska zrobić wizji lokalnej.  

Radna Pani Maria Kozak zapytała o koszenie traw w sołectwach. Do tej pory mieszkańcy sami 

dbali o obiekty gminne, czyli przy salach wiejskich i na przystani. W sprawozdaniu było, że 

pracownicy gminni wykaszali trawy. Niestety w sołectwach nie było to robione. Czy będą 

wykaszane przez pracowników gminnych czy dalej mają sami to robić?  

Pani Wójt odpowiedziała, że dotarły do niej takie sygnały. Są to tereny gminne i uważa, że  

w porozumieniu z Kierownikiem Referatu Gospodarki Komunalnej znajdzie się rozwiązanie. 

Jeżeli chodzi o tereny przyległe do świetlic wiejskich  to wcześniej była praktykowana zasada, 



że opiekunowie świetlic dbali o ten teren. Później zasady zmieniły się. Nie zna szczegółów tych 

rozmów, bo to nie było za je kadencji. Spróbują wypracować właściwy kierunek. Pewne 

obowiązki spoczywają na Gminie tutaj w urzędzie, żeby wykonywać te zadania. W każdej 

Gminie obowiązuje regulamin utrzymania porządku i czystości w gminach. Jeśli teren przylega 

do nieruchomości mieszkańca to ma on obowiązek również dbać o ten teren.  

Radna Pani Teresa Rożniatowska-Gwizdowska zadała pytanie dotyczące szacowania szkód  

w związku z przystąpieniem przymrozków. Zapytała czy są już powołane komisje gminne? 

Czy z urzędu są oddelegowane osoby? 

Pani Wójt odpowiedziała, że komisja została powołana przez Wojewodę. Tak jak wspomniała 

są oddelegowane osoby z urzędu. Po 20 maja br. komisja przystąpi do pracy celem oszacowania 

tych szkód.  

Radny Pan Rafał Szweda dopowiedział w temacie odnośnie utrzymania zieleni i stanu dróg.  

Zapytał czy wizja lokalna dotyczyła całej Gminy, wszystkich dróg gminnych czy tylko jakiś 

wybranych? Czy będąc Pani na wizji lokalnej zwróciła uwagę na stan utrzymania przystanków  

autobusowych i stan przycięcia drzew? 

Pani Wójt ad vocem. Wizja lokalna była podyktowana tym, że wystąpiła awaria  

w miejscowości Krostkowo. Objechała zakres sołectwa Dębówko-Krostkowo. Co do reszty 

występuje potrzeba wycięcia krzewów. Pracownik w urzędzie nie raportował stanu. Na ten 

moment nie ma możliwości dokonania przycinki, ponieważ w tym okresie takie zabiegi nie 

mogą być wykonywane. Będą poczynione dalsze kroki i kontynuacja rozpoznania w terenie. 

Są otwarci na sugestie radnych. Prosi o informację, jeżeli jest jakieś zagrożenie lub potrzeba 

podjęcia działań. Liczy na ścisłą współpracę z sołtysami.  

Radny Pan Rafał Szweda podziękował za odpowiedź. Była bardzo wyczerpująca i nie oczekuje 

przez parę dni urzędowania nie wiadomo jakich rzeczy. Życzył sobie i Pan Wójt, aby ta 

współpraca miała miejsce. Jeśli będzie w jego okręgu na wizji lokalnej to poprosił o informację, 

żeby również brał w tym udział.  

Radny Pan Mateusz Kabatek korzystając z okazji, że są przedstawiciele powiatu zapytał  

o drogę między Dębówkiem -Krostkowem cały ten odcinek. Interwencja w sprawie zakrzaczeń, 

zadrzewienia.  

Dalszą część rozmowy Przewodniczący przeniósł do wolnych głosów i wniosków.  

Przewodniczący Pan Dawid Tatera zapytał na jakim etapie są przygotowania do wydarzenia 

100lecia Stelli Białośliwie, Dni Białośliwia oraz święto kwitnących sadów?  

Pani Wójt odpowiedziała, że jeszcze przed objęciem stanowiska otrzymała telefon od 

przedstawiciela Stelli z prośbą o odroczenie terminu tych obchodów z uwagi na to, że nie będą 



na to przygotowani. Termin jest określony Uchwałą Rady Gminy na drugi weekend czerwca.  

W tym terminie odbędą się również  wybory do Europarlamentu. Tak jak zostało przedstawione 

w sprawozdaniu, jeszcze przez poprzedniego Wójta Gminy wydane Zarządzenie w zakresie 

odwołania Dyrektora Gminnego Ośrodka Kultury. Sytuacja na ten moment rodzi przede 

wszystkim obowiązek powierzenia komuś obowiązków celem bieżącej działalności 

funkcjonowania związanej z podpisywaniem dokumentów i dokonywania płatności. Nie 

zostały podjęte żadne działania przygotowawcze dot. Dni Białośliwia przez dotychczasową 

Dyrektor. Środki finansowe w ubiegłym roku ponad 70 tyś zł, na ten moment są to środki  

w wysokości około 10-12 tyś zł. Takie wydarzenie wymaga przygotowania. Można podjąć 

próby podpisania umów i przystąpić do realizacji. Wiąże się to oczywiście z dodatkowymi 

środkami. W tej kwocie nie da się realnie zrealizować takiego wydarzenia. Wszystko wymaga 

uzgodnień czy jakieś pokazy z policji czy Ochotniczej Straży Pożarnej, trzeba przygotować 

dzieci do pokazów.  Maj jest to miesiąc wszelkich obchodów związanych z dniem strażaka. Są 

to czynniki, które wymagają czasu. Jeżeli wystąpiła rezygnacja z jakichkolwiek powodów, bo 

każdy ma prawo złożyć wypowiedzenie to powinna zostać przekazana dokumentacja  

w zakresie ustaleń, uzgodnień czy podpisanych umów. Została podpisana umowa dotycząca 

obchodów Dnia Matki. Jest to umowa z zadatkiem i został on wpłacony, umowa biletowana. 

Część biletów została sprzedana, ale nie finansuje w stu procentach wydatków związanych  

z innymi świętami. Jeżeli chodzi o Regionalne Centrum Sadownictwa to spotkała się z panią 

sołtys i z przedstawicielką organizatorem tego święta. W tym zakresie ze strony instytucji 

kultury zostały zarezerwowane zamki. W tym tygodniu zostały poczynione ustalenia, że 

odbędzie się koncert artysty z sąsiedniej miejscowości. Będzie również wieczorna zabawa. 

Umowa z DJ została podpisana. Są to ograniczone środki finansowe i w tym zakresie na ile 

mogli zorganizowali to. Można na podobnym poziomie zorganizować Dni Białośliwia, ale nie 

wie jakie jest zdanie w tym zakresie radnych. Pani Wójt jest organem wykonawczym, jednak 

w tym zakresie i z zaistniałą sytuacją oczekuje wsparcia.  

Radny Pan Janusz Betański zapytał jaka była propozycja Dni Białośliwia, czy Pani Wójt 

propozycja, aby przenieść na późniejszy termin? Drugie pytanie czy są jakieś personalne 

propozycje na Dyrektora GOK? 

Wójt Pani Ilona Zwierzykowska odpowiedziała, że na ten moment nie. Jest za tym, żeby 

powierzyć obowiązki, bieżące sprawy. Nie będzie przede wszystkim zaległości. Jej zamiarem 

jest ogłoszenie konkursu na to stanowisko.  



Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania uchwał 

Rady stanowią załącznik nr 5 i 6 do protokołu. 

 

 10. Informacja Przewodniczącego i radnych o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

Przewodniczący poinformował, że informacje ze swojej działalności przekazał radnym drogą 

elektroniczną. Odczytał tą informację.  

Zapytał czy ktoś z radnych chciałby złożyć krótką informację z podejmowanych przez siebie 

działań albo pytania do złożonej informacji? 

 

Radny Pan Ryszard Wolny tradycyjnie przekazał sprawozdanie z Lokalnej Grupy Działania 

Krajna nad Notecią z uwagi na to, że ma zaszczyt reprezentować Gminę Białośliwie w tym 

Stowarzyszeniu od 18 lat. Poinformował, że członkami tego Stowarzyszenia są przede 

wszystkim samorządy działające na terenie powiatu pilskiego. Rejonem działania jest właśnie 

teren powiatu pilskiego również  członkami jest Starostwo i Prezydent Miasta Piły. Są również 

członkowie fizyczni, ale również spora ilość stowarzyszeń mniejszych dla przykładu  OSP, 

Koła Gospodyń Wiejskich. Przez to 17 lat współpraca układa się bardzo dobrze. Poinformował, 

że w wielu gminach na terenie działania Lokalnej Grupy Działania zmieniły się władze. Są  

w obowiązku skonsultować, z Prezesem będą odwiedzać Wójtów, Burmistrzów, Prezydenta, 

nowego Starostę. Muszą przedyskutować bieżącą działalności i na następne pięć lat. Władzami 

jest walne zgromadzenie, ale również i zarząd, Komisja do spraw oceny wniosków. Było 

ustalone na początku istnienia, że reprezentantami w zarządzie radzie do spraw oceny 

wniosków będą przedstawiciele z wszystkich gmin. Osoba z każdej gminy. Zmieniły się 

władze, więc muszą dostosować te zmiany organizacyjne do prawidłowego funkcjonowania 

zgodnie z tą zasadą. Reprezentantem naszej gminy był radny i Wójt. Zmienił się Wójt i trzeba 

też porozmawiać. Trzeba uzgodnić czy przedstawiciele z tej gminy maja pozostać czy jest wola 

zmiany. Została podpisana następna Strategia Rozwoju na następne pięć lat. Kwota 

przydzielona m.in. z Ministerstwa Rolnictwa i Rozwoju podpisanie umowy z Urzędem 

Marszałkowskim na kwotę ponad 4 mln euro. Jest to ok. 18-19 mln zł. w zależności od 

przelicznika na pięć lat na tego typu pomoc. Dla mniejszych stowarzyszeń prowadzących 

działalność gospodarczą również, nawet jednoosobowe jak również współpraca  

z samorządami. Poinformował, że ostatnia podpisana umowa jest na kwotę 60 tyś zł z Gminnym 

Ośrodkiem Kultury na realizację zadania pod nazwą Pracownia. Na  bieżąco będzie informował 



o postępie prac. Nabory na nową Strategię rozpoczną się przy współpracy z samorządami 

gminnymi, a następnie dalsze propozycje następnych naborów dla osób fizycznych. Na bieżąco 

będą spływać informacje od kiedy. Być może od miesiąca września br. Trzeba dostosować 

zmiany regulaminu, inne warunki to trwa i trzeba to kontynuować. Na pewno będzie to dobre 

dla wszystkich gminy z powiatu pilskiego.  

Wójt Pani Ilona Zwierzykowska zadała pytanie dot. jednej z inwestycji. Są w trakcie 

przygotowywania dokumentacji projektowej dot. Poprawy Efektywności budynku Gminnego 

Ośrodka Kultury. W tym tygodniu odbyło się spotkanie z projektantem, który przedłożył 

wizualizację. Miał dowieść wersję papierową, niestety nie dojechał. Nie zna powodów, ale 

przeprosił, że nie może. Jeżeli chodzi o podjęcie tego typu działań to wiąże się to ze zmianą 

elewacji. Pytanie dotyczy istniejącego muralu na Gminny Ośrodku Kultury. Zachowujemy ten 

który jest i wymaga odnowienia bez możliwości dostosowania docieplenia, które jest 

przewidziane i jest niezbędne. Jest to cała ściana budynku albo istnieje przyzwolenie, zgoda na 

to, żeby był też mural tylko po części graficznie trochę zmieniony. Kolejka byłaby bardziej  

w formie graficznej, a Pani, która związana jest z legendą Białośliwie byłaby 

odzwierciedleniem obrazu, malunku. Nowa wizualizacja jest bardziej zintegrowana z pozostałą 

częścią elewacji i wygląda to bardziej estetycznie. Jest to też po części związane z innymi 

budynkami na terenie Gminy Białośliwie użyteczności publicznej. Są zachowane kolory 

fioletowe i ich odcienie. Pytała jakie jest zdanie radnych jako lokalnej społeczności? Na pewno 

racjonalnym argumentem jest to, żeby zachować parametry i skorzystać z efektywności, bo jest 

to cała duża ściana. Jest żal, ale trochę mija się z celem, bo jest to element, który przyjął się  

w społeczności i charakteryzuje ją. Trzeba wziąć w tej sytuacji inne okoliczności też. Pani Wójt 

poprosiła w miarę o szybką decyzję, bo trwają prace nad dokumentacją projektową. Na 

początku lipca termin graniczny ogłoszenia przetargu. Projektant ma tez określone terminy, 

gdzie musi przedłożyć dokumentację.  

Przewodniczący odpowiedział, że jest to bardzo zasadne pytanie i będzie musiało zostać 

przedyskutowane na stosownych komisjach. Po otrzymaniu wizualizacji zapoznają się  

i podejmą decyzję.  

Radny Pan Ryszard Wolny powiedział, że trzeba by powrócić do historii, bo dokładnie 

wiadomo jak powstał ten mural i na jakich zasadach. Kto płacił, kto był sponsorem tego muralu. 

Nie wie do kiedy umowa obowiązuje. Od tego trzeba by było zacząć.  

Informacja Przewodniczącego stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

11. Wolne głosy i informacje. 



 

Radny Pan Rafał Ryś poinformował, że przed wyborami jeździł po miejscowościach  

i sołectwach. Korzystając z tego co mieszkańcy apelowali, to w okresie międzysesyjnym był  

w miejscowości Krostkowo. Pierwsza sprawa przystanek autobusowy, który jest rozwalony po 

wypadku. Koszt nowego przystanku jest bardzo duży. Przystanek nadaje się do remontu i to 

nie dużym kosztem. Kolejna kwestia to droga kamienna. Dzięki inwestycjom jakie robi 

Starostwo Powiatowe na drodze do Dworzakowa i z uzyskanych informacji od poprzedniego 

Wójta Pana Rutkowskiego został pozostawiony kamień w Gminie Białośliwie. Poprosił  

o rozpatrzenie, bo materiał budowlany jest i brakuje około 30-40 metrów drogi zjeżdżając  

z drogi powiatowej. Są tam największe dziury, mogłaby zostać ta droga skończona na 

podstawie budulca, który znajduje się na oczyszczalni. Odnośnie projektu realizacji o którym 

Pani Wójt wspomniała dotyczące inwestycji w Domu Kultury. Na boisku Stelli z tego co 

orientuje się jest ogrzewanie elektryczne. Nikt zapewne nie policzył jakie będą koszty 

ogrzewania. Za chwilę usłyszą informację, że są panele fotowoltaiczne. W dzisiejszych 

przepisach, które energetyka stosuje to te panele dzisiaj nie sprawdzają się. W Domu Kultury 

też jest planowane ogrzewanie elektryczne. Nie będzie w późniejszym czasie środków 

finansowych na drogi, na dopłaty, na inwestycje. Trzeba będzie ponosić koszty samej energii 

elektrycznej.  Nie pasowała mu nigdy nazwa „Dni Białośliwia” i było to zrobione 

prawdopodobnie uchwałą. W przyszłości proponuje nazwę „ Dni Gminy Białośliwie”, żeby to 

dotyczyło wszystkich mieszkańców gminy. Przewodniczący odpowiedział, że sprawdzi to. 

Wójt Pani Ilona Zwierzykowska potwierdziła, że we wstępnych ustaleniach, które były również 

poczynione we wcześniejszym okresie szło w tym kierunku, że część budynku instytucji 

kultury tam gdzie znajduje się obecnie biblioteka miałaby być ogrzewana gazem. Jest tam 

doprowadzone przyłącze gazowe. Duża część tj. sala to planowane jest ogrzewanie elektryczne, 

ale nie na zasadzie ogrzewania podłogowego tylko nadmuchowe. Pytała też o to i argumenty 

ustalone z projektantem były takie, że jakby niewłaściwa temp. podczas odbywania się imprez. 

Jest to wszystko do ustalenia, bo trwają prace nad projektem. Jeżeli chodzi o inne kwestie 

związane z inwestycjami tj. hydrofornia to dostała informacje, że te które były wykonywane na 

terenie Gminy Białośliwie były wykonywane przez tego samego wykonawcę. W dwóch 

poprzednich przypadkach z wyjątkiem tej ostatniej, czyli Nieżychowa nie został uwzględniony 

zakup agregatu. Na chwilę obecną został dostarczony po wykonaniu prób celem uruchomienia. 

Ten, który tam jest w miarę jest nowy i nie spełni tych wymogów, wyłącza się przy tych 

próbach. Po uzgodnieniach z poprzednim włodarzem został dostarczony agregat, który nie jest 

podłączony na ten moment. Zmierza do tego, że jest bardzo wysoki koszt zakupu takiego 



agregatu. Jest to kwota rzędu około 100 tyś zł. Bez tego agregatu hydrofornia na wypadek 

awarii nie będzie działać. Nie zasili dwóch urządzeń, które są tam zamontowane. Nie wie co  

w tej sytuacji, bo kwota jest bardzo wysoka. Rozmawiała z Kierownikiem dlaczego nie zostało 

to uwzględnione i nie zostały przeliczone pewne kwestie dotyczące tego zużycia. W dwóch 

pozostałych przypadkach zostało to uwzględnione i okazało się, że były tam stare agregaty. 

Tutaj były w miarę nowe i wykonawca nie wziął tego pod uwagę. W Pani Wójt ocenie powinien 

to wziąć pod uwagę. Skoro był wykonawcą tych samych inwestycji to powinien to przewidzieć. 

To on ustalał te warunki, które powinny być spełnione. Dwa dni przed odbiorem został 

sporządzony protokół konieczności, a dwa dni później została odebrana inwestycja przez 

poprzednią władzę. To tak w gwoli trochę usprawiedliwienia. Uświadomienia radnych  

w zakresie powstałych wydatków.  

Radna Pani Krystyna Brągiel powiedziała, że może to być plotką, a może być prawdą. Doszły 

ją takie słuchy, że ten agregat który był i jest obecnie może nie zadziałać. Może być za słaby 

do tej inwestycji, która powstała. Było już wiadomo na początku zanim podjęli się tych prac po 

wygraniu przetargu. Były to rozmowy ustne i wykonawca deklarował się ustnie, że w razie 

sytuacji w on ten agregat zakupi. Trzeba koniecznie pomyśleć, że robiąc tak dużą inwestycję 

za tak duże środki nie szło obronić konieczności odwiertu drugiej studni. Niestety w stacji 

uzdatniania wody obojętnie jaka ona by była i gdzie byłaby wymogi są takie, że muszą być 

przynajmniej dwie studnie. Jedna studnia, która jest tak zwaną roboczą studnią. Druga studnia 

powinna być w rezerwie. Nie poczyniono tego, bo przecież po co robić takie coś  

w Nieżychowie.   

Wójt Pani Ilona Zwierzykowska powiedziała, że dwa dni przed odbiorem inwestycji został 

sporządzony protokół konieczności z którego wynika obowiązek uzupełnienia tej inwestycji  

o agregat.  

Radna Katarzyna Papieska oznajmiła, że podczas ostatniej sesji wybrany był Zarząd Powiatu, 

przedstawiciele poszczególnych komisji oraz członkowie. Sesja trwała bardzo długo. 

Najbliższa sesja odbędzie się w połowie czerwca. W tygodniu poprzedzającym sesje zbiorą się 

wszystkie komisje. Już dzisiaj zgłosi Przewodniczącemu Komisji Budżetu i Infrastruktury 

konieczność tej wycinki. Sprawą zajmą się również radni na komisji. Ze swojej strony 

pogratulowała wyboru, ma nadzieję na dobrą współpracę. Razem z radnym są otwarci na 

współpracę.  

Radny Pan Krzysztof Stepnowski dopowiedział, że jeżeli chodzi o infrastrukturę drogi 

powiatowe są monitorowane przez powiat na okrągło. To co zazwyczaj było zgłaszane jest 

robione na bieżąco. Droga między Dębówkiem a Krostkowem były zrobione kaskady, bo 



spływał piasek z góry. Być może będzie trzeba jeszcze dołożyć tych kaskad. Jeżeli chodzi  

o krzaki, to został zakupiony nowy sprzęt. Jest akurat w trakcie prób.  

Przewodniczący zadał pytanie odnośnie Dębówka Nowego. Na spotkaniach sołeckich były 

poruszane sprawy luster poprawiających widoczność. Zapytał czy zostały podjęte jakieś 

działania? Wie, że były zgłaszane dwa miejsca.  

Radny Pan Krzysztof Stepnowski odpowiedział, że tak. Zdjęcia zostały zrobione i tam zostanie 

to lutro umieszczone. Wie tylko o jednym i był tam nawet z Panem z Ochotniczej Straży 

Pożarnej, który wskazał w którym miejscu to lustro ma być.  

Radna Pani Teresa Rożniatowska-Gwizdowska powiedziała, że lustro powinno być w jeszcze 

jednym miejscu w Wymysłowie przy tzw. czarnej drodze. Była i jest zgłaszana potrzeba. Radny 

odpowiedział, że jeśli będzie potrzeba to też będzie zamontowane.  

Radna Pani Agnieszka Rybak zadała pytanie odnośnie remontu drogi powiatowej na 

Dworzakowo. Jaki jest ostateczny termin realizacji? Czy palety z polbrukiem będą długo 

zalegać na pasie ruchu drogowego? Nie ukrywa, że przeszkadza to mieszkańcom.  

Radny Pan Krzysztof Stepnowski odpowiedział, że jeżeli chodzi o Dworzakowo to 26 września 

br. jest terminem zakończenia realizacji inwestycji. Obecnie jest przerwana na bardzo krótki 

okres czasu. Jeżeli chodzi o zalegając palety to przekażą, aby je usunąć.  

Radny Pan Tomasz Furman zwrócił się z prośbą o postawienie przystanku na kociku młyn. 

Mieszkańcy zwracają brak możliwości wsiadania do autobusu. Jak również wykoszenie drogi 

powiatowej w stronę Miasteczka Kraj. Głownie chodzi o zakręt od Dino jadąc w stronę 

cmentarza. Jest tam bardzo niebezpiecznie.  

Radny Pan Krzysztof Stepnowski odpowiedział, że jeżeli chodzi o przystanek to z jego wiedzy 

na chwilę obecną wiadomo, że wyrażą na to zgodę. Sam przystanek będzie leżał w gestii gminy.  

Radny Pan Rafał Szweda powiedział, że ma bardzo dużo próśb i zgłoszeń od rolników, którzy 

maja łąki nadnoteckie. Bardzo często pytają czy można by tam postawić lustro. Wyjazd  

z obciążonym ciągnikiem przyczepą z belami nie jest płynny. Na zakręcie kawałek dalej są 

kaskady i nie są w stanie bezpiecznie włączyć się do ruchu. Nie każdy samochód jedzie zgodnie 

z przepisami. Zwrócił uwagę na temat terminowości wykaszania poboczy przez Powiat. 

Pierwszy pokos często  bywa za późno. Stwarza to niebezpieczeństwo włączania się z posesji 

do ruchu drogowego.  

Radny odpowiedział, że jeżeli chodzi o lustro to ktoś podjedzie z rejonu dróg i któryś z radnych 

będzie musiał wskazać w jakim miejscu ma to być. Jeżeli chodzi o wykaszanie to wiadomo, że 

dopiero sezon rozpoczął się. Jest tego bardzo dużo, bo ponad 400 km dróg powiatowych. Siłą 

rzeczy jednym sprzętem nie są w stanie wszystkiego na raz zrobić.  



Przewodniczący poprosił Panią Wójt, aby wskazała pracownika Referatu Gospodarczego  

w celu podjechania i wskazania miejsca. 

Radny Pan Krzysztof Sonnenberg złożył podziękowania Radzie Powiatu licząc na to, że nie 

powtórzy się sytuacja z poprzedniej kadencji. Dopiero gdy radny Pan Krzysztof został naszym 

przedstawicielem praktycznie na końcu kadencji to zaszczycał nas swoim uczestnictwem  

w sesjach. Ma nadzieję, że zawsze zaszczycą nas swoją obecnością i będą na bieżąco zbierać 

uwagi.  

Radny Pan Tomasz Furman zadał pytanie do Pani Wójt. Dochodzą go słuchy, że drużyna 

młodzików ze Stelli, wszystkie drużyny rozgrywają mecze wyjazdowe. Klub musi płacić za 

wynajem boiska. Dlaczego w gminie, w sołectwach muszą płacić? 

Wójt Pani Ilona Zwierzykowska odpowiedziała, że niestety nie miała wiedzy na ten temat. Nie 

wiedziała o takich zasadach. 

Radny Pan Rafał Ryś powiedział, że nie można wejść na boisko, gdy nie ma  oddanej całej 

infrastruktury do użytkowania. Za to, że klub płaci  pieniądze w Wysokiej to normalna sprawa. 

To, że płaci w Nieżychowie to już nienormalna sprawa. Za jego czasów Nieżychowo grało za 

darmo. Jest to kwestia tylko dogadania. 

Przewodniczący poprosił Panią Wójt o zorientowanie się w tej sprawie i przedstawienie tego 

na kolejnej sesji.  

 

 

12. Zakończenie obrad. 

Przewodniczący zakomunikował, że porządek obrad został w całości wyczerpany. Podziękował 

wszystkim za udział i zamknął II sesję Rady Gminy Białośliwie. 

 

                                                                                            Przewodniczący 

                                                                                    Rady Gminy Białośliwie 

                                                          Dawid Tatera 
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